

Vous trouverez une version française en bas de ce message

An international coalition of cities against racism to be launched at the Nantes World Forum on Human Rights

UNESCO will launch an international coalition of cities against racism and discrimination at the 3rd World Forum on Human Rights in Nantes (France) which will take place from 30 June to 3 July. The agreement on the coalition will be signed on 30 June, during the Forum's opening ceremony, by Pierre Sané, UNESCO Assistant Director-General for Social and Human Sciences, and representatives of the 6 regional coalitions of cities against racism and discrimination.

The international coalition will bring together the world's regional coalitions launched by UNESCO since 2004. Considering cities as places where people from various backgrounds come together, and local authorities as privileged actors to fight racism and discrimination, the Organization called on municipalities in each region to create networks of cities interested in sharing experiences to improve their policies to fight discrimination and promote diversity, mutual respect and dialogue. Each regional coalition implements its own ten-point action plan - covering areas of competence of city authorities such as education, housing, employment and cultural activities - to tackle discrimination specific to its region. In addition, the international coalition will invite outside municipalities to benefit from its platform.

On 30 June, UNESCO will organize a round table with representatives from the regional coalitions in Africa (City of Durban, South Africa), the Arab region (City of Casablanca, Morocco), Asia and the Pacific (City of Suva, Fiji), North America (City of Toronto, Canada) Europe (City of Nuremberg, Germany) and Latin America and the Caribbean (City of Montevideo, Uruguay). They will discuss regional challenges cities have to address when they deal with racism and discrimination, concrete municipal action to implement the regional Action Plans, and obstacles they face during the process.

Initiated in 2004 by UNESCO, the World Forum on Human Rights brought together 1200 participants from 70 countries in 2006. This year's edition will be dedicated to the celebration of the 60th anniversary of the Universal Declaration of Human Rights. It will offer an opportunity for all human rights actors - political leaders, academics and international experts, representatives of international organisations and civil society - to examine issues linked to the current status of the Declaration, the place of human rights within the context of globalization as well as citizen intervention in the human rights issue. Some 3300 participants from 80 countries are expected.

Organised by the permanent international secretariat Human Rights and Local Governments, the third forum will take place at the International Convention Centre of Nantes Métropole.

More information can be found on www.unesco.org/shs/citiesagainstracism.

Une coalition internationale des villes contre le racisme sera lancée au Forum mondial de Nantes

L'UNESCO va lancer une coalition internationale des villes contre le racisme et les discriminations lors du 3ème Forum mondial des droits de l'homme qui se tiendra à Nantes (France) du 30 juin au 3 juillet. L'acte créant la Coalition sera signé le 30 juin, lors de l'ouverture officielle du Forum, par Pierre Sané, Sous-Directeur général de l'UNESCO pour les sciences sociales et humaines, et des représentants des six coalitions régionales de villes contre le racisme et les discriminations.

La coalition internationale réunira les coalitions régionales, lancées par l'UNESCO à partir de 2004. Considérant les villes comme des foyers de brassage ethnique et les instances locales comme des lieux privilégiés du combat contre le racisme et les discriminations, l'Organisation a appelé les municipalités de chaque région à créer des réseaux entre les villes décidées à partager leurs expériences afin d'améliorer leurs politiques de lutte contre les discriminations et de promotion de la diversité, du respect mutuel et du dialogue. Afin de mieux lutter contre les discriminations propres à sa région, chaque coalition régionale met en œuvre un Plan d'action en 10 points qui couvre les domaines de compétence des autorités municipales, comme l'éducation, le logement, l'emploi et les activités culturelles. Pour sa part, la coalition internationale va inviter d'autres municipalités à bénéficier de sa plateforme.

Le 30 juin, l'UNESCO organisera une table ronde avec des représentants des coalitions régionales d'Afrique (Ville de Durban, Afrique du Sud), des Etats arabes (Ville de Casablanca, Maroc), d'Asie-Pacifique (Ville de Suva, Fidji), d'Amérique du nord (Ville de Toronto, Canada), d'Europe (Ville de Nuremberg, Allemagne), d'Amérique latine et des Caraïbes (Ville de Montevideo, Uruguay). Ils débattront des défis régionaux auxquels les villes doivent faire face dans la lutte contre le racisme et les discriminations, des actions concrètes des municipalités dans le cadre des plans d'action régionaux et des obstacles rencontrés au cours de ce processus.

Créé en 2004 à l'initiative de l'UNESCO, le Forum mondial des droits de l'homme a réuni 1200 participants de 70 pays en 2006. L'édition de cette année est consacrée à la célébration du 60ème anniversaire de la Déclaration universelle des droits de l'homme. Elle permettra à l'ensemble des acteurs – leaders politiques, universitaires et experts internationaux, représentants d'organisations internationales et de la société civile – d'examiner des questions liées à la situation actuelle de la Déclaration, à la place des droits de l'homme dans le contexte de la mondialisation, ainsi qu'à l'intervention des citoyens dans la question des droits de l'homme. Quelque 3300 participants de 80 pays sont attendus.

Organisé par le Secrétariat international permanent droits de l'homme et gouvernements locaux, le forum se déroulera à la Cité Internationale des Congrès Nantes Métropole.

Plus d'informations sur www.unesco.org/shs/villescontreracisme.